

Recruiting Volunteers

တၢ်န့ၢ်ကျဲ / Guide

Karen | ကညီကျိၣ်

တၢ်ဃုမၤန့ၢ်ပှၤမ့ၢ်တၢ်ဖိအသိၤန့ၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်ထဲတၢ်ထုးန့ၢ်ပှၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤတၢ်တဖၣ် လၢလၢလီၤလီၤဘၣ်, ကဘၣ်မ့ၢ်ပှၤလၢအကြးအဘၣ်, ဒီးနကအဲၣ်ဒီးလၢ အဝဲသ့ၣ်ကဒီးန့ၢ်ဘၣ် မူဒါတဖၣ်လၢ အလၢပှၤဒီးအခိပညီလီၤ. တၢ်အံၤကစးထီၣ်လၢ တၢ်တုတီၢ်ကျဲတၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးဒီး တၢ်ပၤဆုၤရဲၣ်ကျဲတၢ် -ဂ့ၤဂ့ၤဘၣ်ဘၣ်တချုးနစးထီၣ် နတၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဒီးဘၣ်လီၤ.

စးထီၣ်လၢအခိၣ်ထံးတကျိၣ်

အဆိကတၢ်, ကွဲးလီၤဘၣ်မနုၤအဃိန့ၢ်ဒီးဒုးဟံၣ်ပှၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤတၢ်တဖၣ်လၢနတၢ်ကရၢကရိအပူၤလဲၣ် ဒီးမ့ၢ်န့ၢ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်လၢကမၤမနုၤလဲၣ်န့ၢ်တကျိၣ်. တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် လီၤလၢလၢတၢ်မၤကဲထီၣ်အိၣ်ဂ့ၤဂ့ၤန့ၢ် မၤစၢၤမၤလီၤတၢ်တၢ်လၢ ပှၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤတၢ်အတၢ်ရဲၣ်ကျဲတၢ်ကျဲ. အတၢ်ပညိၣ်ဒီးအတၢ်တီၢ်ဟံၣ်န့ၢ်တုၤထီၣ် ဘးဝဲဒၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်အံၤ ဒီသဒါစ့ၢ်ကိးပှၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤတၢ်အခွဲးအယာ်တဖၣ်ဒီးမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢကတၢ်ပီၣ်တၢ်ဃုထီၣ် အမူဒါလၢအအါတခါအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဟံၣ်ဖျါလီၤလၢတမံၤန့ၢ် တလိၣ်လၢ အထီမ့ၢ်တမ့ၢ် ဘံဘူစၢၤဘၣ်, သန့ကွဲး ကြးဟံၣ်ဃုဒီး-

- » တၢ်ဟံၣ်ဖျါလီၤလၢ တခါ-မူဒါလၢကဘၣ်မၤ
- » တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီး/မ့ၢ်တမ့ၢ်ကံၢ်စိတဖၣ်လၢတၢ်လိၣ်ဘၣ်အိၣ်-တၢ်မ့ၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်စဲးမံၤလီၤန့ၢ် ကဂ့ၤဒိၣ်အါလီၤ
- » မူဒါအဘၣ်ကဝီၤအကါဒိၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ် တၢ်ကွဲးရဲၣ်ကျဲမူဒါတဖၣ်
- » တၢ်ရဲၣ်ကျဲတၢ်ထွဲအကါဒိၣ်, အဒိ ဒ်တၢ်ဟံးစုန့ၢ်ကျဲ
- » မူဒါအတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်, အဒိ ဒ်တၢ်ထီၣ်တၢ်မၤအဆၢကတီၢ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤသးအယုၣ်
- » တၢ်သိၣ်လိဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အိၣ် လၢတၢ်ကမၤလၢပှၤမူဒါတၢ်မၤ

ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါပှၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤတၢ်အတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တဖၣ်

တုၤနဟံၣ်လီၤဃာ်ဂံၢ်နီၣ်ထံး အဒိ ဒ် တၢ်ဟံၣ်ဖျါလီၤလၢ, တၢ်လီၤတၢ်ကျဲဒီး တၢ်မၤအန့ၢ်ရဲၣ်ကျဲတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၢ်, နအိၣ်ကတီၢ်ကတီၢ်လဲၣ်နသးလၢ ကနီၤဟ့ၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢအလီၤသ့ၣ်ပိၣ်သးဝဲဆူပှၤအဂၤအိၣ်န့ၢ်လီၤ. ကျိၤကျဲအဂ့ၤကတၢ်ဒီးကဲထီၣ်အအါ ကတၢ်မ့ၢ်တၢ်ကသ့ၣ်ထီၣ်ပှၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤတၢ်အတၢ်ရဲၣ်ကျဲန့ၢ်မ့ၢ်ခိဖျိထးခိၣ်တၢ်ကတီၢ်န့ၢ်လီၤ. တုၤပှၤသံကွၢ်နလၢ ကဟံၣ်ဃုတၢ်အဂီၢ်ဒီး အသးမ့ၢ်စဲးန့ၢ်, အလီၤအိၣ်လၢ နကကတံၢ်ကတီၢ်န သးလၢ နကဟ့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ် ကျိၤခဲလၢလၢအဝဲသ့ၣ်လိၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

ကဘၣ်စးထီၣ်ဖဲလဲၣ်န့ၢ် နတသ့ၣ်ညါလီၤတၢ်ဘၣ်ခါ.

မၤလီၤတၢ်လၢ တၢ်ဆဲးကျိးအလီၤအခိၣ်ထံးတခါ လၢပှၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤတၢ်လၢ အတၢ်အိၣ်သးအါလၢကဟံၣ်ဃုတဖၣ်အဂီၢ်န့ၢ် ကဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်ထီၣ်လၢအဂ့ၤဘၣ်ဃးဒီးနတၢ်ကရၢကရိန့ၢ်တကျိၣ်.

- » ဒုးသ့ၣ်ညါကယဲၣ်မ့ၢ်ပှၤလၢအဃုမၤန့ၢ်ပှၤမ့ၢ်တၢ်ဖိအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဒီးတၢ်ဃုထီၣ်အကျိၣ်အကွၢ်တဖၣ်, လၢပှၤလၢအကတူၢ်လီၤလီၤတဲစိတၢ်ကိးဆူပှၤလၢအကပၤဆုၤပှၤမ့ၢ်သးမၤကလီၤတၢ်တဖၣ်တကျိၣ်.
- » မၤလီၤတၢ်နတၢ်မၤနီၣ်မၤဃါ(လီၤလၢအတၢ်ဟံၣ်ဖျါ,တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်အဘိၣ်တဖၣ်,အဖိလစံၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်မၤအကျိၣ်အကွၢ်တဖၣ်) န့ၢ်မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်

ကျိုလောခံကတော်-ကွာ်ဘဉ် ပုၤမုာ်သးမၤကလီတၢ်အဖီလစံာ်ဒီးအကျိၤအကွာ်လၢအကါဒိၣ်တဖၣ် ([Essential Volunteer Policies and Procedures](#)) လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါအဂီၢ်တက့ၢ်.

- » ဆိကမိၣ်ဆိလၢညါမ့ၢ်နကဖံးမၤမၤဘၣ်လိာ်တၢ်ဒီးတၢ်အိၣ်သးဖဲပုၤမုာ်သးမၤကလီတၢ်ဖိတီၣ်ထီၣ်လံာ်ပတံထီၣ်အါအါဂီၢ်ဂီၢ်အခါန့ၣ်ဒ်လဲၣ်မ့ၢ်တမ့ၢ်ပုၤမုာ်သးမၤကလီလၢတဖၣ်ဒ်လဲၣ်တက့ၢ်. ကတဲာ်ကတီၤနတၢ်ခါဆၢဒ်သးပုၤပတံထီၣ်တၢ်အသုတသ့ၣ်ညါချုးနၤလၢနတက့ၢ်ဒီးဘၣ်ဒီးအလံာ်ပတံထီၣ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်ကိးသံကွၢ်အလံာ်ပတံထီၣ်အတၢ်အိၣ်သးအခါန့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဃုမၤန့ၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢတၢ်ပညိၣ်ဟ်လီၤအီၤ

ဖဲတၢ်ဂ့ၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်ကထုးန့ၣ်ပုၤမုာ်သးမၤကလီတၢ်တဖၣ်အသးအခါန့ၣ်,တၢ်အံၤကဲမၤစၢၤလၢတၢ်ကနၢ်ပာ်ဘၣ်မနုၤအယိဒီးမ့ၢ်ပုၤကညိတဖၣ်ဟဲတ့ၣ်လီၤအတၢ်ဆၢကတီၢ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဃုထၢထီၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်လီၤကရၢကရိလၢအထုးဖျါထီၣ်တၢ်ဒိဘၣ်မၤဟူးလၢပုၤမုာ်သးမၤကလီတၢ်တဂၤမၤအိၣ်ထီၣ်လၢနပုၤတဝၢမ့ၢ်တမ့ၢ်အတၢ်ဂဲၤလိာ်န့ၣ်အထုးန့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်သးဂဲၤတခါအံၤ-ဒီးအတၢ်အိၣ်သးအါလၢကမၤန့ၣ်ခွဲးယာ်အဂ့ၢ်လၢကထုးန့ၣ်ပုၤအသးန့ၣ်သ့လီၤ.

ပုၤမုာ်သးမၤကလီတၢ်အါဒ်အါဂၤအခိၣ်ထံးန့ၣ်ဟ်ဃုာ်ဟ်ဂီၢ်ဖျါပုၤတဂၤလၢအဝဲသ့ၣ်သ့ၣ်ညါမ့ၢ်တမ့ၢ်မ့ၢ်လၢတၢ်သံကွၢ်အဝဲသ့ၣ်အယိန့ၣ်သ့လီၤ. တၢ်မၤလိမ့ၢ်မနုၤလဲၣ်. ဆိကမိၣ်ထီၣ်လီၤကဝီၤတၢ်ဘျးစဲလၢညါတက့ၢ်. အဒိန့ၣ်-

- » ကန့ၣ်ဘၣ်ထးခိၣ်တၢ်စံးဘၣ်တဲဘၣ်တဖၣ်-သံကွၢ်ကတီၢ်ခဲအံၤပုၤမုာ်သးမၤကလီတၢ်တဖၣ်လၢကရၢလီၤတၢ်ကတီၢ်လၢတံၤ သကိးဒီးဘျးတံၤတဖၣ်အကျါတက့ၢ်.
- » ပညိၣ်လီၤဆူနတၢ်ဃုထၢမၤန့ၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိ-ဆိကမိၣ်ကရူၢ်တဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သးစဲလၢဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကဘၣ်ထွဲဒီးနတၢ်ဂဲၤလိာ်ဒီးဆဲးကျိးလီၤကဝီၤအဒုတဖၣ်တက့ၢ်.
- » ကန့ၣ်ဘၣ်န့ၣ်ပုၤမုာ်သးမၤကလီတၢ်-သံကွၢ်န့ၣ်ပုၤမုာ်သးမၤကလီတၢ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဖၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်.
- » ရၢလီၤတၢ်စံးတၢ်ကတီၢ်-သံကွၢ်ဘၣ်န့ၣ်ပုၤမုာ်သးမၤကလီတၢ်လၢကတီၢ်ထီၣ်လၢပုၤဂ့ၢ်ဝီၤအမံၤယာ်အလီၤမ့ၢ်တမ့ၢ်နီၤဟ့ၣ်လံာ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်လၢနပုၤယဲၤဘျးစဲအပူၤ,အဒိဒ်လီၤကဝီၤအခလၢး(ဖ)မ့ၢ်တမ့ၢ်ကရူၢ်တဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ထွဲဘၣ်ယးဝဲဒ်န့ၣ်တက့ၢ်.

ပုၤအါဒ်အါဂၤ လီၤခဲၣ်ဖု

ညိန့ၣ်တၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤဆူကမ့ၢ်အါအါဂီၢ်ဂီၢ်အကျိၤအကျိၤအကွာ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကဟ်ဃုာ်တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤလီၤတၢ်ကစီၣ် လံာ်ကွဲးတယုၤလၢလီၤ ကဝီၤအလံာ်ပရၢအပူၤ,တၢ်နီၤဟ့ၣ်လံာ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်ဒီးဖိးစထၢတဖၣ်,ကွဲၤလုၤလီၤတၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတဖၣ်,ဒ်န့ၣ်အသိးတၢ်ဘိးဘၣ်ရၢလီၤလၢလံာ်စဲးကျိးထုးထီၣ်ဒီးလီၤဟ်ယဲၤအဖီခိၣ်ခဲမၤလၢတၢ်ဟ့ၣ်အပူၤမ့ၢ်ဂ့ၢ်ဒီးတဟ့ၣ်အပူၤမ့ၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ထဲဒ်ပုၤကညိအနီၢ်ဂံၢ်နီၢ်ခွဲးလၢအဆဲးအစ့ၤစးထီၣ်မုာ်သးမၤကလီတၢ်ဖဲထံာ်န့ၣ်ဟူမံၤဒယၣ်တၢ်လီၤကရၢကရိဝံၤအလီၤခဲန့ၣ်လီၤ. သနၢ်ကတၢ်လီၤကရၢကရိဒ်န့ၣ်မၤစၢၤလၢတၢ်ကမၤအါထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါဝဲဒ်န့ၣ်ပနံၣ်အမံၤမ့ၢ်တမ့ၢ်နတၢ်ကရၢကရိဒီးဒုးတူၢ်ဘၣ်ပုၤကညိလၢအကသုတူၢ်လိာ်တၢ်ကွၢ်ဃုပုၤမၤတၢ်ဖိအကျိၤအကျဲလၢအဂၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်ညိန့ၣ်တၢ်အိၣ်သးအပူၤ,မံၤဒယၣ်တၢ်လီၤကရၢကရိန့ၣ်တၢ်ပညိၣ်လီၤအီၤသ့စ့ၢ်ကိး,ဆိကမိၣ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝီၤအကရူၢ်တဖၣ်လၢဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကထုးန့ၣ်နတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ,ဒ်န့ၣ်အသိးတၢ်လီၤတဖၣ်ဒီးမံၤဒယၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်သ့ၣ်ဝဲဒ်အံၤခဲအံၤဒီးသ့နဂံၢ်ထံးဒ်လိာ်ဘၣ်ဝဲအသိးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဃုပုၤမၤတၢ်ဖိအသိလၢ အ့ထၢန့ၣ်န့ၣ်ဖိခိၣ်

နဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်လိာ်ဘၣ်ပုၤမုာ်သးမၤကလီတၢ်တဖၣ်လၢလီၤဟ်ယဲၤအဖီခိၣ်,တၢ်တမံၤဃီဒ်တၢ်ဃုပုၤမၤတၢ်ဖိလၢတၢ်ဟ့ၣ်လဲၣ်တဖၣ်အဂီၢ်သ့န့ၣ်မ့ၢ်န့ၣ်ညါၤ. Go Volunteer မ့ၢ်ပျဲၤစီၢ်အါအါအကျိၤတခါလၢအပျဲၤနၤလၢနကကွၢ်ဃုပုၤမုာ်သးမၤကလီတၢ်တဖၣ်ဒီးဒ်သိးပုၤမုာ်သးမၤကလီတၢ်ကဃုနၤအဂီၢ်လီၤ. တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါလၢတၢ်ဟ်လီၤလၢ Go Volunteer တမံၤလၢလံာ်န့ၣ် ကအိၣ်ဖျါထီၣ်စ့ၢ်ကိးလၢ Seek Volunteer အလီၤ,လၢအဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်အစၢတမံၤဃီန့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤအခိၣ်ညါမ့ၢ်ဝဲနတၢ်ဘိးဘၣ် သ့ၣ်ညါန့ၣ်တၢ်ကဟ်ဖျါထီၣ်အီၤလၢတၢ်လီၤခဲတီၢ်လၢနနကကဘၣ်တီၣ်ထီၣ်ထဲဒ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤထဲတစ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. အကဲတၢ် အညိလၢတၢ်ကသုအီၤအဂီၢ်,ထဲဒ်လဲၣ်အိၣ်သကိးဘၣ် govolunteer.com.au မ့ၢ်တမ့ၢ်ကွၢ်ဘၣ် Volunteering Victoria အဟ့ၣ်ယဲၤသန့.

လီၢ်ကဝီၤကီၣ်ကးကရၢတနီၤဒီးခိၣ်တၢ်လီၢ်တနီၤအိၣ်ဒီးဂံၢ်ထံးလၢအမၤအိၣ်ထီၣ်ဟံးလံလၢတၢ်ကပျဲတၢ်မုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်အတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ. သမံသမိးဘၣ် မုၢ်န့ၣ်လီၤကဝီၤ [ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်အတၢ်ဆိၣ်ထွဲအတၢ်မၤစၢၤ \(Volunteer Support Service\)](#) မၤစၢၤယုၤ န့ၣ်လီၢ်ကဝီၤပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်တဖၣ်ကသ့ဒါ တက့ၢ်.

ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်လၢ အဟဲန့ၣ်လီၤသံကွၢ်တၢ်လၢအနီၢ်ကစၢ်

ရဲၣ်ကျဲၤဟံးလၢမုၢ်န့ၣ်တၢ်ကရၢကရိကပၤဆုၤပုၤလၢအဟဲဆူၣ်အိၣ်ဖဲအသးဒီးသံကွၢ်ဘၣ်ဘးတၢ်မုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်အဂ့ၢ်တဖၣ်ဒဲလဲၣ်တက့ၢ်. တၢ်အရ့ၣ်ဒိၣ်က တၢ်လၢန့ၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအအိၣ်လၢတၢ်မၤညါ,ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်တဖၣ်ဒီး,မ့တမ့ၢ်တစီၢ်တလီၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကသ့ၣ်ညါမုၢ်တၢ်ကပၤဆုၤတၢ်အိၣ်သး တခါအံၤဒဲလဲၣ်-မ့ၢ်ကဘၣ်ဆဲးကျိးမတၤလဲၣ်ဒီး,မ့တမ့ၢ်မုၢ်ကဘၣ်လူၤဟံးကျိၤကျဲၤမန့ၤတခါလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒီးသန့ထီၣ်သးလၢတၢ်မၤအကလုာ်အဖီခိၣ်, ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်န့ၣ်တၢ်လီၢ်အဝဲသ့ၣ်တဘျီယီၤကသ့လီၤ. တဘျီတခိၣ်တၢ်တဲသကိးတၢ်တ စဲးဖိလၢအယံာ် 5 မံးနံး ဖိတခါန့ၣ်ထဲဒၣ်မုၢ်တၢ်လၢန့ၣ်ကလိၣ်ဘၣ်အီၤဖဲအခိၣ်ထံးတဘျီန့ၣ်လီၤ. ကြးဘၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲဒၣ်လၢတၢ်ကမၤ ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်ကဟဲက့ၤကဒါလၢတၢ်ဆၢ ကတီၢ်လၢတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤဟံး,တၢ်ကဟ့ၣ်အီၤဒီးဖိလီတဖၣ်,မ့တမ့ၢ်လၢတၢ်ကနဲၣ်အဝဲသ့ၣ်ဆူၣ်ယဲၤသန့လၢကမၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်မၤတၢ်ဖိအတၢ်မၤအကျိၤအ ကွၢ်န့ၣ်လီၤ. အနီၢ်ကီၢ်ဒု,ဒ်ပုၤပုၤသ့တၢ်မ့တမ့ၢ်ပုၤသ့တၢ်မၤစၢၤတဖၣ်အသိး, နကြးဆိကမိၣ်ထီၣ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်ဖိလၢအဟဲန့ၣ်လီၤသံကွၢ်တၢ်အတၢ်လဲၤ ခီဖျိဒီးမုၢ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်လဲၤခီဖျိန့ၣ်ဖျါ ထီၣ်န့ၣ်တၢ်ကရၢကရိအသ့ၣ်သ့ၣ်လၢကပီၤလၢအဂ့ၢ်တကပၤမ့တမ့ၢ်အတဂ့ၢ်တကပၤကသ့ဒဲလဲၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်မၤတၢ်သံကွၢ်စံးဆၢ

တၢ်သံကွၢ်သံဒီးပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်ဖိလၢအတၢ်အိၣ်သးအါလၢန့ၣ်တၢ်လီၢ်အီၤန့ၣ်မုၢ်တၢ်မၤလၢအဂ့ၢ်,မုၢ်လၢအဒုးန့ၣ်ဖျါမူဒါအံၤတၢ်ဟံးန့ၣ်ဂ့ၢ်ဝီလီၤတၢ်လီၤ ဆဲးလၢတၢ်ကရၢကရိအံၤအပူၤအယီၤလီၤ.တၢ်ယုၤထုၤပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သံကွၢ်သံဒီးလၢပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤကံးဒ်သိးပတီၢ်မုၢ်တၢ်သံကွၢ်သံ ဒီးတဖၣ်န့ၣ် လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်မုၢ်တကဲတၢ်လၢအမၤအသးဒ်လုာ်လၢအသိးန့ၣ်သက့,လၢတၢ်ကရၢကရိ အက့ၢ်အဂီၢ်တနီၤန့ၣ်အမၤတၢ်အဂ့ၢ်ကတၢ်လီၤ. ဟံးလီၤတၢ်ဆၢကတီၢ်တနီၤလၢတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤလီၤတၢ်သံကွၢ်သံဒီး,ဆိကမိၣ်ထီၣ်ယုာ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢလၢတဖၣ်တက့ၢ်-

- » တၢ်လီၢ် - လၢနီၢ်ကစၢ်မ့တမ့ၢ်လီၤဟံးယဲၤအဖီခိၣ်
- » တၢ်ဆၢကတီၢ်- ဆိကမိၣ်ယုာ်တၢ်လဲၤတၢ်က့ၤအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တက့ၢ်
- » တၢ်သံကွၢ်သံဒီးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်လၢတၢ်ကတဲတၢ်ပီၣ်သကိးအီၤ
- » မုၢ်တၢ်သံကွၢ်သံဒီးတဖၣ်တၢ်ကမၤအီၤလၢကရူၢ်တဖၣ်အပူၤဒါ မ့တမ့ၢ် ခီၣ်ဂၤဒါန့ၣ်တက့ၢ်.
- » မုၢ်ပုၤပုၤဂၤမၤဝဲဒၣ်တၢ်သံကွၢ်သံဒီးန့ၣ်လဲၣ်-ပုၤတဂၤမ့တမ့ၢ်ပုၤဒီတဖၣ်လဲၣ်.

တၢ်သံကွၢ်သံဒီးတခါဟ့ၣ်ခွဲးယာ်လၢတၢ်ကကွၢ်ယုၤမုၢ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်မုၢ်လၢလၢအကမၤန့ၢ်ဝဲမ့ၢ်မန့ၤလဲၣ်, ဒ်န့ၣ်အသိးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ဒီးတၢ်လၢလၢအ အိၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်လၢအအိၣ်ခူသ့ၣ်မုၢ်မန့ၤလဲၣ်. ဆိကမိၣ်ထီၣ်မုၢ်ပုၤပတံထီၣ်တၢ်န့ၣ်ကွၢ်ယုၤလၢအကမၤန့ၢ်တၢ် တမံမံလၢဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကဲထီၣ်တသ့အဒိဒ် တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်အသိးမ့တမ့ၢ်တၢ်လဲၤခီဖျိအသိးလၢလီၢ်ကဝီၤအပူၤလၢတဖၣ်မံလၢပုၤမုၢ် သးမၤကလီၢ်တၢ်တဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤအကျိၤဒိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ တၢ်ကန့ၢ်ပၢ်ဘၣ်ဘးပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်အမူဒါလၢတၢ်ကရၢက ရိမ့တမ့ၢ်ကရူၢ်အပူၤဆဲးဆဲးန့ၣ်လီၤ. တၢ်တဲသကိးအံၤကမၤစၢၤန့ၣ်လၢန့ၣ်ကယုၤထုၤပုၤမုၢ်သး မၤကလီၢ်တၢ်လၢအဘၣ်လၢကမၤလီၤတၢ်မူ ဒါလၢအခီပညီအိၣ်ဒီးပုၤတၢ်ပညီန့ၣ်လီၤ. အိၣ်ကတီၢ်န့ၣ်သးလၢန့ၣ်ကအိၣ်စၢ်ယဲၤစၢ်ယီၢ်လၢတၢ်မုၢ်သးမၤကလီၢ်အ တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤအပူၤ လၢတၢ်ကဒုးယုာ်ဆိကမိၣ်န့ၣ်တၢ်လၢပုၤတဂၤစ့ၢ်စ့ၢ်အဂီၢ်ဒီးသံကွၢ်ဘၣ်ဘးတၢ်မၤန့ၢ်သ့တၢ်သ့အခွဲးအယာ်အတၢ်လိၣ်ဘၣ်လၢအအိၣ်သ့ တမံလၢလၢအဂီၢ်တက့ၢ်.

ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်လၢအဂ့ၢ်မၤဆူၣ်ထီၣ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်အတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤဒီးဆိၣ်ထွဲပုၤမၤတၢ်ဖိလၢကဟ့ၣ်လီၤတၢ်မၤစၢၤမ့တမ့ၢ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတခါ သ့လီၤ. ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၢ်တၢ်ဖိလၢတဖၣ်မံန့ၣ်လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢခိၣ်န့ၣ်လၢအမၤဘၣ်ထွဲတၢ်ဒီးပုၤမုၢ်သးမၤ ကလီၢ်တၢ်အဂီၢ်ဒီးမၤဘၣ်ဒိတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤသ့,

ဒီးမလဘာ်ဒိနကရအသူးသ့သ့လကပီသ့လီၤ. အိၣ်ကတဲာ်ကတီၤနသးလၢနကမၤတၢ်ဃုထၢလၢအဘၣ်ဒီးဒူးသ့ညါပုၤပတံထီၣ်တၢ်ခဲလၢဒီးတၢ်အစၢလၢအပဲထီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဃုထၢတဖၣ်

တၢ်ဃုထၢပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်လၢအဘၣ်တဖၣ်လၢနတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဂီၢ်မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လီၤ. တၢ်ဃုထၢပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်တဖၣ်လၢတၢ်အိၣ်သးအါမံၤန့ၣ်ဟဲစိၣ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်အါမံၤအါကလုာ်လၢတၢ်ကသ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်အိၣ်တဖၣ်တခါသ့လီၤ. ဒူးဘၣ်ဘျးပုၤတဂၤစ့ၢ်ဒီးမူဒါတၢ်မၤလၢအိၣ်ပညီအိၣ်လၢအသ့ဝဲဒၣ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ကမၤဆူၣ်ထီၣ်န့ၣ်တၢ်ရဲၣ်လီၤ. ဘၣ်ထွဲဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤအသးလၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအဂီၢ်လီၤ.

တၢ်ဃုထၢပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်လၢအဘၣ်န့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်လၢအကါဒိၣ်တခါလၢတၢ်ကရဲၣ်သဲကတီၤတၢ်လီၤပျံၤလၢနတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤပျံၤဒ်သီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်တအိၣ်ဒီးတၢ်သးစဲမ့ၢ်တဖၣ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢအမူဒါလၢအပံးထီၣ်ဝဲအဖီခိၣ်န့ၣ်ကစ့ၢ်ဝဲဒၣ်, မ့ၢ်တဖၣ်တၢ်လီၤပျံၤအဒိၣ်အမုၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ကမၤကဲထီၣ်တၢ်ဘၣ်ဒိမ့ၢ်တဖၣ်တၢ်မၤဘၣ်ဒိအီၤလၢအမူဒါအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဃုထၢအကျိၤအကွၢ်တခါလၢတၢ်ဆိကမိၣ်အဂ့ၢ်လီၤတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ကျိၤကွၢ်အဂ့ၢ်က တၢ်တဘိလၢတၢ်ကရဲၣ်ကျဲၤတၢ်လီၤပျံၤတဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

National Standards for Volunteer Involvement (ထံကီၢ်တီၤပတီၢ်လၢပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ် အတၢ်ဟံၣ်ဃုာ်မၤတၢ်မၤတၢ်အဂီၢ်)

တီၤပတီၢ် 4: တၢ်ဃုမၤန့ၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိန့ၣ်တုၤသီးထဲသီးဒီးတၢ်အါမံၤအါကလုာ်လၢအတၢ်သိးလီၢ် အသးန့ၣ်တၢ်ဟံၣ်ဃုာ်ပုၤအီၤလီၤ.

Volunteering Victoria ဟ့ၣ်ကူၣ်ဝဲဒၣ် တီၤပတီၢ် 4 လၢအမ့ၢ်ဝဲဒၣ် National Standards for Volunteer Involvement န့ၣ်တၢ်သ့အီၤဒ်တၢ်မၤအကျိၤအကွၢ်အတၢ်န့ၣ်ကျဲၤအဂ့ၢ်တခါလၢနတၢ်ဃုမၤန့ၣ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်ဒီးတၢ်ဃုထၢအတၢ်မၤအကျဲၤခိၣ်သ့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမၤလီၤတၢ်လၢနတၢ်ဃုမၤန့ၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိဒီးတၢ်ဃုထၢအကျိၤအကွၢ်အံၤတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤအီၤ, ဘၣ်လီၢ်အသးဒီးတုၤထီၣ်ဘးတၢ်ကရၢကရိဒီးပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်အတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

1. တၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ဒီးကရၢတဖၣ်လၢအဒူးဟံၣ်ဃုာ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်သ့ဝဲတၢ်မၤအကျိၤအကျဲၤလၢတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤအီၤဒီးတၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်အသိးန့ၣ်ထူးန့ၣ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သးစဲ, တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢအဘၣ်ထွဲလီၢ်သးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
2. ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်လၢအတၢ်အိၣ်သးဂ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အီၤဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကရၢကရိ, မ့ၢ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်တဖၣ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဆူၣ်အတၢ် ပညိၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်လၢကွၢ်ဖိဒ်လဲၣ်, ခွဲးယၢ်လၢအအိၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်ဒီးတၢ်ဃုထၢအကျိၤအကွၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
3. ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဃုထၢအီၤလၢအဒီးသန့ၤထီၣ်လၢအတၢ်သးစဲတဖၣ်, တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢ်, တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီးမိးမံဝဲဒၣ်လၢမူဒါတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအဝဲန့ၣ်ဒီး ဘၣ်လီၢ်အသးဒီးတၢ်ထီဒါတၢ်ကွၢ်တလီၤအတၢ်သိၣ်တၢ်သိး န့ၣ်လီၤ.
4. တၢ်လီၤဆီတၢ်သိးလီၢ်အသး, တၢ်ဒူးဟံၣ်ဃုာ်ဟံၣ်ဂီၢ်တၢ်ဒီးတၢ်မၤန့ၣ်ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်အတၢ်သိၣ်တၢ်သိးတဖၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢတၢ်ဃုမၤန့ၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်အပူၤ, မၤဖျါထီၣ်ဒီးဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးဟံၣ်ကဲဝဲဒၣ်တၢ်လီၤဆီတၢ်သိးလီၢ်အသးဒီးတၢ်ဒူးဟံၣ်ဃုာ်ဟံၣ်ဂီၢ်တၢ်ဒီးတၢ်အလုၢ်အပူၤလၢတၢ်အံၤဟဲစိၣ်ဃုာ်လၢတၢ်ကရၢကရိအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သမံသမိးအကျိၤအကွၢ်ပၢၤဃာ်ပုၤဒီးန့ၣ်တၢ်, ပုၤမုၢ်သးမၤကလီၤတၢ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ကရၢကရိအတၢ်ပူၤဖျဲးဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢလၢအအိၣ်လီၤလီၤ ဒီးသဲစးအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ဘျးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဃုတၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိး

တၢ်ကရၢကရိအါတက့ၢ်န့ၢ်မၤဝဲဒၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိးတၢ်လၢအတၢ်ဟံပနီၣ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်ကွၢ်ထွဲအမူအဒါဆူတၢ်ကရၢကရိအပုၤပုၤသ့တၢ်မ့ၢ်ပုၤဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤတဖၣ်အအိၣ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ကရၢကရိအါတက့ၢ်ကြၢးရဲၣ်ကျဲၤလီၤလၢတၢ်ကမၤ-

- » တၢ်သမံသမိး ပုၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ်
- » ပုၤဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ထွဲဘၣ်ဃးအတၢ်သမံသမိးတဖၣ် - ထဲဒၣ်သံကွၢ်တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဘၣ်ဃးဒီးအလီၢ် အိၣ်လၢမူဒါအပူၤ
- » ကံၢ်စီမ့ၢ်တမ့ၢ်လဲၤစ့ၣ်အတၢ်သမံသမိး(ဖဲမ့ၢ်သ့မ့ၢ်ဘၣ်အခါ)

တၢ်ကွၢ်ဃုတၢ်သမံသမိးတၢ်အိၣ်သးလၢညါန့ၢ်တၢ်လိာ်ဘၣ်အီၤလၢတၢ်ကပၤဃာ်တၢ်ပူၤဖျဲးလၢန့ၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိးမၤကလီၢ်တဖၣ်ဒီးပုၤတၢ်အဂီၢ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်န့ၢ်ကဲတၢ်မၤလၢအကီၢ်အခဲတခါသ့လီၤ. တၢ်လူၤဟံၣ်မၤထွဲဝဲဒၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်ဒီးတၢ်ဘျုးန့ၢ်အကါဒိၣ်ဖဲန့ၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိးမၤကလီၢ်တဖၣ်ဟံၣ်ဃုတၢ်မၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိးမ့ၢ်တမ့ၢ်ပုၤလၢအဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးသ့ညီညီတဖၣ်ဒ်အဝဲသ့ၣ်အမူအဒါအသိးအခါန့ၢ်လီၤ. လၢတၢ်ကမၤစၢၤလီၤတၢ်နိးတၢ်ဘျုးလၢပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိးမၤကလီၢ်တဖၣ်ဟံၣ်ဃုတၢ်မၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိးတဖၣ်အဂီၢ်,တၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ကြၢးဆိကမိၣ်မူဒါလီၤလီၤဆီဆီတဖၣ်အံၤ လီၢ်တံၢ်လီၤဆဲးန့ၢ်လီၤ.

လၢဘံးထီၣ်ပုၤအပူၤ, တၢ်သမံသမိးလၢအလဲၤတၢ်ဒ်လုၢ်လၢအသိးလၢအသမံသမိးတၢ်လၢဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တၢ်ကလိာ်ဘၣ်အီၤ,လၢအဒိးသန့ၤထီၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤမ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဒီးန့ၢ်အသိးပုၤသ့တၢ်မၤစၢၤတဖၣ်လၢအဒိးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲအဖီခိၣ်န့ၢ်ကအိၣ် တဘျုးမံၤလီၤ. သ့ၣ်နီၣ်နဲဒၣ်လၢတၢ်မၤပုၤတၢ်ကမၤလၢကမၤန့ၢ်တၢ်သမံသမိးတဖၣ်န့ၢ်ကဲတၢ်နိးတၢ်ဘျုးလၢပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိးမၤကလီၢ်တဖၣ်တၢ်ဂၤအသိးအဂီၢ်သ့န့ၢ်လီၤ.တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ကဲမနုၤမတၤလဲၣ်အလၢအပုၤလၢကမၤဝဲၤက့ၢ်တၢ်မၤအကျိၤ အကွၢ်န့ၢ်ကဲတၢ်တၢ်တၢ်သ့လီၤ. ဆိကမိၣ်ထီၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိးမၤကလီၢ်တဖၣ်အမူအဒါဖဲမၤတၢ်ဆၢတၢ်အခါတက့ၢ်. တၢ်ကရၢကရိမ့ၢ်တမ့ၢ် ကရၢတခါစ့ၣ်န့ၢ်ကြၢးဆၢတၢ်လီၤတၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီးကွဲးလီၤအီၤလၢအဝဲသ့ၣ်အဖီလစံၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်မၤအကျိၤအကွၢ်တဖၣ်အပူၤလၢတၢ်ကရဲၣ်ကျဲၤတၢ်လီၤပျံၤဒီးတုၤထီၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်အတၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

ဆိကမိၣ်ထီၣ်မ့ၢ်တၢ်သမံသမိးတၢ်အိၣ်သးလၢညါလၢတၢ်ရဲၣ်လီၤအီၤလၢလၢန့ၢ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တၢ်ကလိာ်ဘၣ်အီၤခီဖျိန့ၢ်တၢ်ကရၢကရိမ့ၢ်တမ့ၢ်ကရၢန့ၢ်လီၤ. ကတီၢ်အံၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၢ်တၢ်ထံၣ်န့ၢ်အီၤသ့ဖဲပုၤယဲၤဘျုးစဲလၢအဘၣ်ထွဲဘၣ်ဃးတဖၣ်ဒ်တၢ်ရဲၣ်လီၤဃာ်အီၤအပူၤအသိးန့ၢ်လီၤ.

ထံကီၢ်ပၤကီၢ်အတၢ်သမံသမိး

National Police Check (ထံကီၢ်ပၤကီၢ်အတၢ်သမံသမိး) န့ၢ်ညီန့ၢ်ပုၤမၤကစၢ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ဃုထီၣ်ဒ်အဝဲသ့ၣ်အတၢ်မၤအဖီခိၣ်အသိး, လၢတၢ်ဖဲးတၢ်မၤမ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်သးမၤကလီၢ်အတၢ်ပညိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်လံာ်တဘျုးလၢမ့ၢ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ကတီၢ်အံၤတၢ်အိၣ်သးဖဲတၢ်ထုးထီၣ်အီၤအခါန့ၢ်လီၤ. တၢ်ကရၢကရိတနီၤဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကလိာ်ဘၣ်တၢ်ဆၢကတီၢ်အတၢ်ကွီၢ်လီၤဆီလၢ တၢ်ကတူၢ်လိာ်တၢ်အံၤ, အဒိန့ၢ်လၢအပူၤကွံာ် 6 လၢန့ၢ်လီၤ. တၢ်အစၢၤလၢအဟဲထီၣ်ခီဖျိတၢ်သမံသမိးတခါန့ၢ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကထုးဖျါထီၣ်တၢ်မၤကမၤန့ၢ်သဲးစးတဖၣ်လၢအလုၢ်ဘၢတၢ်ဃုမၤန့ၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိးတၢ်မၤအကျိၤအကွၢ်န့ၢ်သ့လီၤ. တၢ်ဆိကမိၣ်ဃုတၢ်န့ၢ်တၢ်ကြၢးဟ့ၣ်အီၤဆူမူဒါတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဒီးမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ကမၤလၢအမၤကမၤတၢ်အယိအဂ့ၢ်န့ၢ်ကဒုးကဲထီၣ်တၢ်လီၤပျံၤလၢအဘၣ်ထွဲဘၣ်ဃးလၢခိၣ်ဃၢၤတခါအံၤအပူၤသ့ၣ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ကရၢကရိတခါဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ကပတံထီၣ်ဝဲဒၣ်လၢ Community Volunteer Fee (CFV) အနီၢ်ဂံၢ်တခါအဂီၢ်လီၤ. နီၢ်ဂံၢ်တခါအံၤဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤဆူပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီၢ်တဖၣ်လၢအကသ့မၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢကတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးတၢ်ကွၢ်မၤန့ၢ်လံာ်ပတံထီၣ်အလဲလၢအပူၤဘၣ်လီၤတခါအဂီၢ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်ပတံထီၣ်တၢ်လၢအတၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်ပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီၢ်တဖၣ်ဖဲးတၢ်မၤအဂီၢ်မ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်ဆီလီၤဟံၣ်လီၤကွီၢ်ဖဲအဂီၢ်အခါန့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါတၢ်ထံၣ်န့ၢ်အီၤသ့ဖဲပုၤယဲၤဘျုးစဲလၢလၢအပူၤန့ၢ်လီၤ-

- » [ပတံထီၣ်လၢထံကီၢ်ပၤကီၢ်အတၢ်သမံသမိး \(National Police Check\) - Victoria Police](#)

- » [တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအလံာ်ကဘျဲး - ကျိၤကွၢ်လၢတၢ်ကမၤန့ၢ် National Police Check](#)
- » [လံာ်ပတံထီၣ်အလံာ်တၢ်ကျိၤဒိလၢ Community Volunteer Fee Number](#)
- » [National police check အလဲတဖၣ်ဒီးတၢ်ဃုအလဲတဖၣ် - Victoria Police](#)

တၢ်ဖဲးမၤတၢ်ဒီးဖိသၢ်အတၢ်သမံသမိး

Working With Children Check (တၢ်ဖဲးမၤတၢ်ဒီးဖိသၢ်အတၢ်သမံသမိး) (WWCC) မ့ၢ်တၢ်သမံသမိးအကျိၤအကွၢ်လၢအမၤကွၢ်မ့ၢ်တၢ်မၤကွၢ်ကဒါက့ၤပုၤလၢအမၤဃုာ်တၢ်ဒီးမ့ၢ်တၢ်မၤကွၢ်ထွဲကဟုကယာ်ဖိသၢ်လၢဘဲးထီၣ်ရံၤအပူၤအဂီၢ်လီၤ. အမၤစၢၤလၢတၢ်ဒီးသဒါဖိသၢ်လၢသ့ၣ်ထံးဒီးနီၢ်ခိအတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးခိဖျိတၢ်မၤလီၤတၢ်လၢပုၤလၢအမၤဃုာ်သကိးတၢ်မ့ၢ်တၢ်ပုၤလၢအကွၢ်ထွဲအဝဲသ့ၣ်န့ၢ်ကဘၣ်တၢ်သမံသမိးအီၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်ကရၢကရိတခါမ့ၢ်တၢ်ပုၤလၢလူၤသ့ၣ်ခါပတၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီဖဲအစးထီၣ်တၢ်မၤလၢအဘၣ်ထွဲဒီးဖိသၢ်လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ပတံထီၣ်တၢ်သမံသမိးတခါလၢညါန့ၢ်လီၤ.

တၢ်အလဲလၢ“ပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီတၢ်” ‘Volunteer’ Working With Children Check လၢဘဲးထီၣ်ရံၤအပူၤန့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်. လၢတၢ်ကပတံထီၣ်တၢ်သမံသမိးတခါအံၤအဂီၢ်,တၢ်လိၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်တၢ်မၤကစၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးကျိးလီၤတၢ်လၢတၢ်ရဲၣ်လီၤအီၤဃုာ်ဒီးဘဲးထီၣ်ရံၤပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိးအဝဲၤဒ့ (Victorian Worker Screening Unit) န့ၢ်လီၤ. တၢ်မၤကစၢ်ကဒုးသ့ၣ်ညါမ့ၢ်တၢ်မၤကမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်သိၣ် တၢ်သီတခါအိၣ်ခါဖဲတၢ်မၤန့ၢ်ဃုာ် Working With Children Check အိၣ်ဟံလံအခါဒၣ်လံာ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါန့ၢ်တၢ်ထံၣ်န့ၢ်အီၤဖဲပုၤယဲးဘျဲးစဲလၢလံာ်အပူၤန့ၢ်သ့ၣ်လီၤ.

[Working with Children Check အလံာ်ပတံထီၣ်အကျိၤအကွၢ် | vic.gov.au \(www.vic.gov.au\)](#)

[တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအကလုာ်တဖၣ် အစရိန့ၢ်တၢ်ထံၣ်န့ၢ်အီၤဖဲအံၤသ့ၣ်လီၤ.](#)

NDIS တၢ်မၤကွၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိး

National Disability Insurance Scheme Worker Screening Check (ထံကီၢ်သးနီၢ်ခိကွၢ်ဂီၢ်တလၢတပုၤတဆူၣ်တချ့ အတၢ်အုၣ်ကီၢ် အတၢ်တိၢ်ကျဲၤတၢ်မၤကွၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိး) (NDIS Check) မ့ၢ်ပတီၢ်ထီတၢ်မၤကွၢ်လၢတၢ်ကမၤလီၤတၢ်ပုၤလၢအမၤတၢ်ဒီး NDIS အပုၤဟံဃုာ်ဟံဂီၢ်အသုတဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်လီၤပျံၤလၢတၢ်တူၢ်လိာ် အီၤတသ့ဆူပုၤဟံဃုာ်ဟံဂီၢ်တၢ်တဖၣ်တဂ့ၢ်အဂီၢ်လီၤ.

နီၢ်တကစၢ်စုာ်လၢအစးထီၣ်မၤတၢ်ဒီး NDIS အပုၤဟ့ၣ်တၢ်လၢမူဒါအကလုာ်လီၤလီၤဆီဆီလၢအဆဲးလီၤမံးဒီးပဒိၣ်ခဲလၢာ်- တၢ်ကိးအီၤမူဒါတဖၣ်လၢတၢ်သမံသမိးတၢ်လီၤပျံၤ- ကလိၣ်ဘၣ် NDIS အတၢ်ဆဲးတၢ်လဲတခါတချ့အဝဲသ့ၣ်စးထီၣ်တၢ်မၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်အံၤ ဟံဃုာ်ပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီတၢ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ. ပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီတၢ်ကဘၣ်အိၣ်လၢမူဒါလၢတၢ်မၤကွၢ်တၢ်လီၤပျံၤတခါအပူၤဒ်သိးအ ကြးဘၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ပျံၤပျဲးအလဲလၢပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်အပူၤန့ၢ်လီၤ.

ဆူညါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတၢ်ထံၣ်န့ၢ်အီၤသ့ၣ်အံၤ- [NDIS တၢ်မၤကွၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအတၢ်သမံသမိး | vic.gov.au \(www.vic.gov.au\)](#)

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂၤတဖၣ် Victoria အကရၢခိၣ်သ့ၣ်လၢပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီတၢ်အဂီၢ်အသိး,

နဟဲဆူပအိၣ်လၢတၢ်အိၣ်ယၢၤတဖၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢတၢ်န့ၢ်အီၤ သ့တဖၣ်အဂီၢ်သ့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢလံာ်အံၤ မ့ၢ်လုး(ခ)ဒီးတၢ်အိၣ်ယၢၤတဖၣ်လၢအကဲဘျဲးကဲဖျိၣ်လၢကမၤအါထီၣ်နတၢ်န့ၢ်ပၢၢ် တၢ်ဃုမၤန့ၢ်ပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီတၢ်အသီ (Recruiting Volunteers) အဂီၢ်ဆူညါန့ၢ်လီၤ.

- » [Volunteering Victoria အပုၤယဲးသန့](#) မ့ၢ်နဂံၢ်ထံးလၢတၢ်ကလဲၤမၤန့ၢ်အီၤလၢတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးပုၤမ့ၢ်သးမၤကလီခဲလၢာ်အဂီၢ်, လၢအချးဆၢချးကတီၢ်ဒီးတၢ်ဆီၣ်ထွဲ,တၢ်သိၣ်လိ,ဂံၢ်ထံးတၢ်မၤစၢၤဒီးပုၤစဲၣ်နီၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢတၢ်န့ၢ်အီၤသ့တဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

နတထံတံလၢ နကွၢ်ယုအီၤဘၣ်ဧါ.ဆဲးကျိးဘၣ် Volunteering Victoria အကရူၢ်ဖဲ info@volunteeringvictoria.org.au
လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်တခါလၢလၢအဂီၢ်တက့ၢ်.


Volunteering Victoria အပုၣ်ယဲၤသန့

 တၢ်န့ၣ်ကျဲလၢပုၣ်ယုသးမၤကလီၤတၢ် တီခိၣ်ရိၣ်မဲတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်	 National Standards လၢပုၣ်ယုသးမၤကလီၤတၢ်အတၢ်ဟံၣ်ယုၣ်မၤတၢ်အဂီၢ်	 တၢ်သိၣ်လိၣ်ဒီးတၢ်မၤလိမၤဒီးတဖၣ် (တၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တနီၤန့ၣ် တအိၣ်ဒီးဘူးလဲဘၣ်)
 ထံကီၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢ်အလီၢ် လၢပုၣ်ယုသးမၤကလီၤတၢ်အမူဒါခိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်	 Service Victoria Service.vic.gov.au	 Volunteer Management Guide for Non-profits

© Volunteering Victoria 2024. တၢ်သမံသမိးကွၢ်အီၤဖဲ မၢ်ရှုး 2024. Volunteering Victoria မ့ၢ်ကီၢ်ဖဲပုၣ်ယုသးမၤကလီၤတၢ်အကရူၢ်ခိၣ်သ့ၣ်တခါလီၤ. ABN 79 378 017 212. တၢ်ကွဲးတခါအံၤမ့ၢ်ထဲဒၣ်လၢထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်, တမ့ၢ်သဲးအတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးဘၣ်. ဖဲန့ၣ်တသ့ၣ်ညါလီၤတၢ်န့ၣ်, ထီၣ်န့ၣ်တဲသကိးဘၣ်တၢ်ဒီးပုၣ်ယုနီၤ လၢ သဲးစးဂ့ၢ်တၢ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးနတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. လၢတၢ်န့ၣ်ကျဲလၢတၢ်ကမၤန့ၣ်သဲးစးအတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်အဂီၢ်, လဲၤအိၣ်သကိးဘၣ် Justice Connect - nflaw.org.au တက့ၢ်.

ဂံၢ်ထံးတၢ်တိၤမၤစၢၤတခါအံၤဘၣ်တၢ်ကျိးထံးအီၤခိၣ် Polaron Language Service တက့ၢ်. နနီၤဟ့ၣ်နတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံၣ်သးသ့ဖဲ <https://feedbacknow.services/>